
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK
KÖZGYŰLÉSE

VIII-271.165-14/2015.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének  2015. október 15.
napján 07 óra 00 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében
tartott nyílt üléséről.

Jelen  vannak: Dr.  Kriza  Ákos  polgármester,  Barta  Gábor, Eperjesi  Erika,  Gazdusné  Pankucsi
Katalin, Glatz Katalin, Hubay György, Jakab Péter, Katona Ferenc, Kovácsné Budai Mária, Molnár
Péter, Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Dr. Nehéz Károly, Novák Józsefné, Révész Péter, Soós Attila,
Szécsényi Marianna képviselők és Dr. Kiss János alpolgármester 

Később  érkezett: Badány  Lajos,  Bartha  György,  Deák-Bárdos  Mihály,  Fodor  Zoltán,  Földesi
Norbert, Hollósy Endre András, Dr. Kovács László, Nagy-Korsa Judit, Pakusza Zoltán, Dr. Simon
Gábor, Szilágyi Szabolcs és Dr. Tompa Sándor képviselők

Távol maradt: Pfliegler Péter alpolgármester

Tanácskozási joggal jelen van: Kiss Gábor alpolgármester 

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  kabinet-  és  osztályvezetői,  a  Miskolc  Holding  Zrt.  és
tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti ív
szerint.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Köszönti a megjelent  vendégeket, érdeklődőket, a nemzetiségi
önkormányzatok elnökeit, az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, valamint képviselőtársait.

Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív lezárásáig megjelent 17 fő. Megállapítja, hogy
a Közgyűlés határozatképes, így megnyitja az ülést.

Szomorú  kötelességének  tesz  eleget,  amikor  tájékoztatja  a  Közgyűlést,  hogy Váradi  Katalin,  a
Miskolci Nemzeti Színház volt zeneigazgatója, Barna György, 2008-ban Miskolc Város Pro Urbe
díjával kitüntetettje, Prof. Dr. Bíró György, a Miskolci Egyetem hajdani rektorhelyettese, valamint
Dr. Mang Béla, a Miskolci Egyetem volt tanára, egyetemi főtitkár, volt államtitkár elhunytak.
Kéri, hogy egyperces néma felállással emlékezzenek meg Róluk.

A Közgyűlés egy perces néma felállással megemlékezik.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Enyedi  György,  a  magyar  településpolitika  atyja  azt  mondta
valamikor, hogy a településpolitika célja nem lehet más, mint az, hogy az emberek a lakóhelyükön
jól érezzék magukat. Amikor tavaly elindították a Salkaházi Sára Programot,  nekik is ez volt  a
céljuk,  azzal  a  finomítással,  hogy elsősorban  azokat  szerették  volna  támogatni,  akik  az  elmúlt
évtizedekben Miskolcon és  Miskolcért  dolgoztak.  Az indítás  évében,  tehát  2014-ben és idén is
szerény  anyagi  segítséget  tudtak  nyújtani  a  program résztvevőinek,  amely  több,  mint  30  ezer
nyugdíjast jelent. Néhány nap múlva kezdődik a Nyugdíjasvédelmi Program, amelynek keretében
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betörőriasztó ajtóékeket, valamint személyi riasztókat osztanak azoknak, akik a Salkaházi Program
résztvevői és igénylik ezeket az eszközöket. Biztos abban, hogy az eszközök komolyan erősítik a az
igénylők biztonságérzetét és hozzájárulnak a város közbiztonságának erősítéséhez. Nemrégen 937-
en  vettek  részt  a  Salkaházi  Batyus  Bálon a  Miskolci  Sportcsarnokban,  amely egy rendkívül  jó
hangulatú rendezvény volt.  Ezáltal  a  Salkaházi  Program egyre  inkább a város  egyik  leginkább
közösség formáló programjává vált. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy érdemi munkájukat a mai napirend elfogadásával
kezdik. 
Tájékoztatja  a  Közgyűlést,  hogy a meghívóban 1.  napirendi  pontként  szereplő,  javaslat  a  helyi
iparűzési adóról szóló rendelet megalkotására című előterjesztést visszavonja. 

1.sürgősségi előterjesztés: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról
szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 20 igen, 2 nem szavazattal, 2 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

2. sürgősségi előterjesztés:Javaslat  a  Miskolci  Szakképzési  Centrum létrejöttével  kapcsolatos
vagyonjogi döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 2  nem szavazattal, 4  tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

3. sürgősségi előterjesztés-zárt ülésre: Javaslat  a  Diósgyőri  Vár  környéki  ingatlanok
megvásárlására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 3  nem szavazattal, 5  tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a zárt  ülés napirendjére
felvette.

4. sürgősségi előterjesztés:  Javaslat a Kék Vonal Gyermekkrízis Alapítvánnyal kedvezményes
bérleti  szerződés  megszüntetésére  és  a  Tiszáninneni  Református
Egyházkerülettel kedvezményes bérleti szerződés megkötésére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17  igen, 3  nem szavazattal, 6  tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.
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5.  sürgősségi  előterjesztés-zárt  ülésre: Javaslat  az  Őszi  Napsugár  Otthont  érintő  döntések
meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 23  igen, 3  nem szavazattal, 0  tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a zárt  ülés napirendjére
felvette.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1)
bekezdése alapján első javaslata, hogy összevontan vitassák meg az Önkormányzat gazdálkodásával
kapcsolatos  előterjesztéseket,  azaz  a  meghívó  szerinti  2.,  valamint  a  sürgősségi  1.,  2.  és  4.
napirendeket.

A Közgyűlés 17 igen, 6  nem szavazattal, 2  tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Második  javaslata,  hogy  a  város  működésével  kapcsolatos
előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 3., 4., 5. napirendeket szintén összevontan, nyílt ülésen
tárgyalják, majd ezt követően zárt ülésre kerüljön sor. 

A Közgyűlés 19 igen, 4 nem szavazattal, 3 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  hogy szavazzanak  a  napirendi  javaslat  elfogadásáról,
figyelemmel a napirendről levett  előterjesztésre,  a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre,
valamint a tárgyalási sorrend megállapításáról hozott döntésekre.

A  Közgyűlés  17  igen,  8  nem  szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  az  ülés  napirendjét  –  a  napirendről  levett
előterjesztésre,  a  napirendre  felvett  sürgősségi
előterjesztésekre, valamint az elfogadott tárgyalási sorrendre
figyelemmel  –  a  meghívóban  foglaltak  szerint  állapította
meg. 

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve)

NYÍLT ÜLÉS:

2. Javaslat az idegenforgalmi adóról szóló rendelet megalkotására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat közterületek elnevezésére
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4.  Javaslat  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  előadó-művészeti  nonprofit
gazdasági társaságai közötti fenntartói megállapodások meghosszabbítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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ZÁRT ÜLÉS:

5. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE:

1. Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.)
önkormányzati rendelet módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat  a  Miskolci  Szakképzési  Centrum létrejöttével  kapcsolatos  vagyonjogi  döntések
meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4.  Javaslat  a  Kék  Vonal  Gyermekkrízis  Alapítvánnyal  kedvezményes  bérleti  szerződés
megszüntetésére  és  a  Tiszáninneni  Református  Egyházkerülettel  kedvezményes  bérleti
szerződés megkötésére

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – ZÁRT ÜLÉSRE:

3.  Javaslat a Diósgyőri Vár környéki ingatlanok megvásárlására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

5. Javaslat az Őszi Napsugár Otthont érintő döntések meghozatalára
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend  szerint  az  Önkormányzat
gazdálkodásával kapcsolatos előterjesztések tárgyalásával kezdik munkájukat.

2. napirend: Javaslat az idegenforgalmi adóról szóló rendelet megalkotására

1. sürgősségi napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról
szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására

2. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Miskolci  Szakképzési  Centrum  létrejöttével  kapcsolatos
vagyonjogi döntések meghozatalára

4. sürgősségi napirend:  Javaslat  a  Kék  Vonal  Gyermekkrízis  Alapítvánnyal  kedvezményes
bérleti  szerződés  megszüntetésére  és  a  Tiszáninneni  Református
Egyházkerülettel kedvezményes bérleti szerződés megkötésére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri  az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak
ismertetését a napirendek sorrendjében.
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Bizottsági vélemények:
• Jogi,  Ügyrendi  és  Közbiztonsági  Bizottság: A Bizottság  a  2.  napirendhez  és  az  1.

sürgősségi napirendhez tartozó előterjesztéseket tárgyalta és azok elfogadását többségében
támogatta. 

• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: a  2.  napirendhez  tartozó  előterjesztést
tárgyalta, annak elfogadását egyhangúlag támogatták

• Pénzügyi Bizottság: a 2. napirendhez tartozó rendelet megalkotását többségében támogatta.
• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a 2. napirendhez tartozó

rendelet megalkotást tárgyalta és többségében támogatta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. Megadja a szót a hozzászólásra
jelentkezett képviselőknek.

A vitában hozzászólók:

Molnár Péter:  Az idegenforgalmi adóval kapcsolatosan elmondja, hogy az utóbbi időben azok a
miskolciak, akik nyitott szemmel járnak a városban tapasztalhatják, hogy egyre inkább pezsgő a
kulturális  élet.  Ez  annak  köszönhető,  hogy  minden  hónapban  valamilyen  nagy  fesztivál  kerül
megrendezésre  Miskolcon,  amelyek  közül  több  már  nemzetközileg  is  jegyzett.  Emellett
tapasztalható az, hogy Lillafüreden, Miskolc-Tapolcán, vagy akár a belvárosban sétálva egyre több
külföldivel lehet találkozni.  Látható az anyagban is, hogy a város idegenforgalma folyamatosan
fejlődik,  ennek  következménye  az,  hogy  a  Miskolcról  alkotott  kép  itthoni  és  nemzetközi
viszonylatban is egyre inkább nő, az országon és a régión belül is egyre népszerűbb. Az utóbbi
időben 12,3%-kal  nőtt  a  vendégéjszakák száma,  ezen belül  ki  kell  emelni  azt,  hogy a  külföldi
vendégéjszakák száma is ugrásszerűen növekedett. Ebből következik, hogy a szálláshelyek bevétele
is nőtt, ezen belül a külföldiektől származó bevételek is emelkedtek. A régión belül erős a város, a
statisztikai  mutatók  is  azt  tükrözik,  hogy  a  cseh,  szlovák,  német,  román  és  ukrán  turisták
vonatkozásában nő az itt töltött éjszakák és napok száma. Ez mindenképpen örvendetes, e mögött az
a konzekvens várospolitika húzódik, amelyben 2010 óta az Önkormányzat és a támogató partner
cégek segítik őket. Kiemelendő az is, hogy a Tapolcai Strand, amelyet idén adtak át, az év fürdője
szavazáson, országos viszonylatban, kiemelkedő hatodik helyezést ért el. A frakciószövetség szerint
az előterjesztés támogatásra méltó és a háttérben húzódó várospolitikai és városmarketing munka is
támogatandó.

Katona Ferenc:  Szintén a 2. napirenddel kapcsolatosan elmondja, hogy a szektorban szereplők
számára azt a következtetést lehet levonni, hogy továbbra is marad az idegenforgalmi adó mértéke,
amely jelenleg 450.- Ft vendégéjszakánként. Ez körülbelül az európai középmezőnyben van. Az,
hogy emelkedett az idegenforgalom és a turisztikai bevételek mértéke, annak köszönhető, hogy van
miért Miskolcra jönni. Ezért tett a városvezetés eddig és ezután sincs megállás. Szeretik a bevásárló
turistákat is, ők a városban költik el a pénzüket és aztán hazamennek, de nem ők a megcélzott réteg,
hanem  azok  a  vendégek,  akik  a  turisztikai  attrakciók,  a  kulturális  értékek,  a  programok  és  a
környezet miatt érkeznek Miskolcra. Csak a közigazgatási határokat nézve a Csorba tótól Bánkútig
nyitott a lehetőség, a turisztikai beruházások pedig nem állnak meg. Középtávú terv, hogy ne legyen
elég 2-3 napot eltölteni Miskolcon. A cél az, hogy több vendég, minél több vendégéjszakát töltsön
el a városban, elégedetten távozzon és térjen vissza a barátaival.

Nagy-Korsa Judit: Furcsának tartja azokat a módszereket, amelyek alapján elnevezésre kerülnek a
közterületek. Döbbenten olvasta azt, hogy Apostol Bertalan nevezetű...

5



Dr. Kriza Ákos polgármester:  Felhívja Képviselő Asszony figyelmét, hogy a napirendek között
nem szerepel közterület elnevezéssel kapcsolatos napirendi pont. 

Nagy-Korsa Judit: Elnézést kér, úgy értette, hogy a jelenleg tárgyalt napirendek között szerepel a
közterület elnevezéssel kapcsolatos előterjesztés. Az általa érintett témával kapcsolatosan folytatja
majd hozzászólását akkor, amikor az a napirendek között szerepel. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselő Asszony figyelmét, hogy előzetesen kiosztásra
került egy sillabusz a napirendekkel kapcsolatosan. 
Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő. A napirendek feletti vitát lezárja. 

Bejelenti, hogy a város működéséhez kapcsolódó napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat.

3. napirend: Javaslat közterületek elnevezésére

4. napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és előadó-művészeti
nonprofit  gazdasági  társaságai  közötti  fenntartói  megállapodások
meghosszabbítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Tájékoztatja  a  Közgyűlést,  hogy  a  4.  napirendhez  módosító
indítványt nyújtott be. 
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 

Bizottsági vélemények:
• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: a  meghívó  szerinti  3.  és  4.  napirend

előterjesztését tárgyalta és egyhangúlag támogatta azt.
• Pénzügyi Bizottság: a meghívó szerinti 4. napirend előterjesztését tárgyalta és egyhangúlag

támogatta.  Megjegyzi,  hogy  ebben  még  nem  volt  benne  a  Szimfonikus  Zenekar
feladatcsökkentésére vonatkozó módosító előterjesztés.

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a meghívó szerinti 3.
napirend előterjesztését többségében, a meghívó szerinti 4. napirend előterjesztését pedig
egyhangúlag támogatta. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirendek felett  megnyitja a  vitát.  Hozzászólásra jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Nagy-Korsa Judit:  Korábbi gondolatmenetét folytatva elmondja, hogy Apostol Bertalanról csak
néhány információ áll rendelkezésre és mindössze két verset talált tőle az interneten. Véleménye
szerint sokkal nevesebb művészekről, sportolókról és tudósokról sem neveztek még el utcát vagy
teret. A bizottsági ülésen ajánlotta Várady Sándor szobrászművészt, aki nagyon sokat tett a város
művészetéért,  miskolci  születésű  volt,  de  példaként  tudná  említeni  még  Leszih  Andort,  Kállai
Ilonát,  Házi  Tibort,  Ágoston  Juditot  és  még  sok  más  neves  miskolci  születésű  embert,  akik
megérdemelnék, hogy utcát vagy teret nevezzenek el róluk. Kérdése, hogy ki és miért választotta
Apostol Bertalant.

Dr. Tompa Mihály: A közterület elnevezésben arra kíváncsi, hogyan születnek a döntések, milyen
kezdeményezésre  született  ez  a  közterület  elnevezés.  Nemrégen  lokálpatrióták,  köztük  neves
szakemberek kezdeményezték a diósgyőri főtér átnevezését. Kérdezi, hogy ezzel foglalkozik-e a
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Hivatal. Szeretné megérteni a közterület elnevezések menetrendjét.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Tájékoztatásul  elmondja  Képviselő  Úrnak,  hogy  közterület
elnevezéssel nem a Hivatal, hanem a Közgyűlés foglalkozik, a javaslatot a polgármester terjeszti
elő. 

Szécsényi Marianna: Úgy érzi, hogy ő tud választ adni Képviselő Asszony kérdésére, miszerint ki
javasolta a közterület elnevezést. Miskolc-Szirma városrész lakossága kereste meg, mint a területért
felelős képviselőt, illetve az ottani Egyesület több éves munkája áll az anyag mögött. Elmondja,
hogy  Apostol  Bertalan  nem  csak  lelkipásztor  volt,  de  Szirma  református  lelkipásztoraként
tevékenyen részt vett a városrész életében. Amennyiben Képviselő Asszony ellátogat Szirmára, ott
más fontos információt is megtudhat a helyiektől Apostol Bertalanról, többek között azt is, hogy
síremlékét a helyiek gondozzák. Munkásságának a helyi lakosság ezzel a közterület elnevezéssel
kíván tisztelegni. Az a terület, amelynek az elnevezését kérik, Szirma életének központi helye, az
adventi időszakban itt gyűlnek össze minden vallásnak a képviselői és a lakosság, együtt várva a
karácsonyt.  Az  elnevezéssel  is  azt  szeretnék  éreztetni  a  lakosokkal,  hogy  van  kötődésük,  van
gyökerük.  Apostol  Bertalan  nem  csak  két  verset  írt  a  levéltári  kutatások  szerint,  melyben
személyesen részt vett, több mint 20 versre bukkantak, de biztos benne hogy több is van. A köztér
egy olyan személyről kapja a nevét, akire minden szirmai büszke, így a tér értéket fog közvetíteni. 

Dr. Nehéz Károly: Szintén a közterület elnevezéshez szól hozzá. Véleménye szerint nagyon fontos,
hogy  minden  közterületnek  legyen  neve.  Választókerületében  Tapolca  és  Görömböly
vonatkozásában körülbelül 150 névvel ellátott  utca található.  Örül a Tarcsa-dűlő elnevezésének,
hiszen az ott élőknek nagyon nehézkes kihívni a mentőt, a rendőrséget, illetve a tűzoltóságot úgy,
hogy csak helyrajzi számot tudnak mondani. Érdekességként megemlíti, hogy a most elnevezésre
kerülő Tarcsa-dűlő a google térképen már szerepel. Kérné Jegyző Urat, az ilyen online térképen már
szereplő, de még hivatalosan el nem nevezett utcák áttekintésére a lakosság érdekében. 

Nagy-Kosra Judit: Kérdése, hogy jól értette-e azt, hogy Polgármester Úrhoz kell fordulni abban az
esetben, ha teret, illetve utcát szeretnének valakiről elnevezni. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megismétli,  hogy  a  polgármester  az,  aki  az  előterjesztéseket
beterjeszti, de természetesen minden képviselőnek van lehetősége arra, hogy önálló előterjesztést
nyújtson be. 

Nagy-Kosra Judit: Akkor tehát előterjesztés útján lehet ezt elérni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Igen,  de megelőzi  egy hosszabb egyeztető folyamat,  amelynek
eredménye a javaslat Közgyűlés elé történő terjesztése. 

Nagy-Kosra Judit: Megköszöni a tájékoztatást. 
Szécsényi képviselő asszonynak jelzi, hogy magyar szakos középiskolai tanárként kijelentheti, hogy
20  vers  nem  igazán  nyomós  érv.  Várady  Sándornak  kötete  jelent  meg,  annak  ellenére  hogy
szobrászművész  volt.  Nehezen  tudja  elképzelni,  hogy Szirma  teljes  lakossága  ezt  kérte  volna,
véleménye szerint másokat is meg kellett volna kérdezni.

Dr. Tompa Sándor: Nagyon érdekes  vita  alakult  ki  egy egyébként  helyben érintettek számára
fontos kérdés kapcsán. Szeretné azt pontosítani, ami Polgármester Úrtól elhangzott, miszerint van
lehetőség önálló képviselői előterjesztés benyújtására. Nem érti Képviselő Asszony miért nem élt
ezzel  a  lehetőséggel.  Kéri,  hogy  tegyék  egyértelművé  számára,  milyen  lehetősége  van  egy
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képviselőnek önálló indítvány benyújtása során, a Hivatal részéről milyen segítséget kaphat, és mi
az a hosszabb egyeztető folyamat, amire Polgármester Úr utalt. Éppen ilyen indítványt készít elő,
Jegyző Úr levele szerint sok mindenre van lehetőség, de amikor konkrétan megkeresi a kollégákat,
akkor elzárkóznak mindenfajta szakmai, illetve formai segítségnyújtástól. Kérdezi, hogy a miskolci
polgároknak,  a  helyi  lokálpatriótáknak  milyen  lehetőségeik  vannak  közterület  elnevezéssel
kapcsolatosan. Jó lenne, ha ezt világossá tennék, nem pedig egy jogi nyelvezetbe burkolt együttes
belső utasítással szabályoznák ezt a kérdést. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő. A
napirendek feletti vitát lezárja. 
Tompa képviselő úrnak megjegyzi, hogy legjobb tudomása szerint 25 éve képviselő, a parlamentet
is megjárta többször is. Ezt a kérdést is, mint több másikat, az önkormányzati törvény szabályozza,
melyet kiegészít a Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzata. Meglepetten tapasztalta, hogy ezt
Képviselő Úr nem tudja. Szintén meglepetésére szolgál,  hogy az ellenzék a keresztény múltnak
tisztelgő kezdeményezések ellen rendre szót emel, példaként említi  a mostani eset mellett,  a II.
János Pál Pápa tér elnevezését, amely kapcsán ez szintén tapasztalható volt. Képviselő Úr számára
hangsúlyozza,  hogy  az  Apostol  Bertalan  tér  elnevezése,  egy  igazi  helyi  lokálpatrióta
kezdeményezés volt, helyiek javasolták, egy helyi egyesület a területi képviselőn keresztül tette ezt
a javaslatot. 

Bejelenti, hogy a nyílt ülésre felvett napirendek tárgyalásának végére értek.  A zárt ülésre felvett
napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat, ennek megfelelően zárt ülést rendel el. 
Megkéri a vendégeket és a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet.

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel,
a Közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. –

– Az ülést dr. Kiss János alpolgármester vezeti. –

Közérdekű bejelentések, hozzászólások
Hozzászólók:

Katona Ferenc: 2015. október 4-én Kassán részt vettek a 92. Maraton Futóversenyen. Egyéniben
és váltócsapatban Képes Lóránttal,  Takács Gáborral és Melher Ádámmal együtt  indultak, a 186
induló csapat közül a 4. helyezést érték el.  Elkísérte őket dr. Kiss János alpolgármester úr, akit
ezennel köszönt a futók táborában, és gratulál a mini maraton teljesítéséhez. 
Felhívja  a  figyelmet  arra,  hogy 2015.  október  25-én  kerül  megrendezésre  a  Miskolci  Barátság
Maraton, melynek Polgármester Úr a fővédnöke. A FIDESZ-KDNP Frakció egy, a Hivatal dolgozói
pedig két csapattal indulnak. Az ellenzék képviselőit ezúton is arra biztatja, hogy bátran induljanak
és mérettessék meg magukat. 
A  Szinva-meder  tisztításával  kapcsolatosan  kérdezi,  hogy  az  ő  körzetében  is  elvégzik-e  a
medertisztítási munkálatokat még ebben az évben. 

– Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. –

Kovácsné  Budai  Mária:  2015.  október  31.  napjával  befejeződik  a  zöld  zsákos  hulladék
elszállítása. Mivel az időjárás úgy alakult, hogy a falevelek még nem hullottak le, kéri a határidő
meghosszabbítását. 
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A körzetében élő nyugdíjasok köszönetét  szeretné tolmácsolni Polgármester Úr felé a Salkaházi
Program  keretében  megtartott  Szüreti  Batyus  Bál  kapcsán.  Nagyon  jól  érezték  magukat  a
résztvevők, hálásak a gondoskodásért és büszkék a városra. 

Jakab Péter: A város gazdasági fejlődésével kapcsolatosan elmondja, hogy az év során tett, általa
idézett  nyilatkozatokkal ellentétben a miskolci  vagyonkezelő gazdasági  problémákról  és fizetési
gondokról  beszél.  Véleménye  szerint  ez  utóbbit  bizonyítja  az,  hogy  a  Miskolc  Holding  az
előzetesen megígért pár ezer forintos béremelését sem tudta a dolgozóknak biztosítani. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Jelzi  képviselő  úrnak,  hogy  a  sürgősségi  1.  napirendi  pont  a
vagyongazdálkodásról szólt, megkéri, hogy olyan felvetést tegyen, ami nem érint napirendet. 

Jakab Péter: Előző gondolatmenetét folytatva elmondja, hogy a múlt héten tüntetést szerveztek a
dolgozók az elmaradt béremelés okán. Úgy véli, nagyon jó, hogy fejlesztések és programok vannak
a városban,  de ez még nem gazdasági  fejlődés.  Az lenne a legfontosabb,  hogy az emberek jól
éljenek.  Arra  a  kérdésre  vár  válasz,  hogy a beígért  3%-os béremelést  mikor  fogják megadni  a
dolgozóknak. 

Nagy-Korsa Judit:  Három témát érintene. Az első az Egyenlő Bánásmód Hatóság határozata. A
város a számozott utcákkal kapcsolatosan bírósági felülvizsgálatot kért. Azt szeretné, ha láthatnák a
bírósági  ítéletet,  és  elmondaná  a  város,  hogy  mit  tesz  majd  ezek  után,  folytatja-e  a
telepfelszámolásokat a bírósági döntés ellenére is.
A Villamos Projekt záró ünnepén zeneiskolásokat kértek fel arra, hogy a villamoson muzsikáljanak.
Úgy tudja, hogy az ellenőrök ezeket a középiskolás diákokat leszállították. 
Miskolciak fordultak hozzá azzal  a kéréssel,  hogy a Király utcai parkolóval  szemben, a Média
Markt áruháznál zebrát alakítsanak ki, mert az átjárás nehézkes.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megkéri  Képviselő  Asszonyt,  hogy  a  Király  utcai  zebra
lehetőségéről Menyhárt Szabolcs osztályvezető úrral egyeztessen. 
Singlár Zsoltot kéri, hogy a villamosprojekttel kapcsolatos felvetésre adjon választ. 

Singlár Zsolt:  Képviselő Asszonynak nem pontosak az információi, mert valóban zeneiskolások
utaztak a rendezvény ideje alatt, de nem szállítottak le senkit az ellenőrök. Az utastársaknak nem
tetszett  a  zenélés,  melyet  szóvá  is  tettek,  az  ellenőrök  ebbe  a  konfliktusba  avatkoztak  be,
megnyugtatva az utasokat és a fiatalokat egyaránt, de egyetlen diákot sem szállítottak le az MVK
ellenőrei.  Az  iskola  igazgatójával  felvették  a  kapcsolatot,  és  az  érintett  gyerekek  szüleivel  is
megbeszélték a problémát. Hangsúlyozza tehát, hogy sem leszállítás, sem büntetés nem történt. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az bírósági felülvizsgálattal kapcsolatosan jelzi, hogy a médiában
megjelent hírek nem valósak, a bíróság nem döntött, nincs akadálya annak, hogy a város döntése
értelmében  ezt  a  munkát  folytassák.  Megkéri  dr.  Kiss  János  alpolgármester  urat,  hogy  adjon
tájékoztatást a bírósági eljárásról. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Valóban a bíróság még nem hozott ítéletet, hiszen tárgyalási napot
sem tartottak. A Fővárosi Bíróság egy végzést adott ki, melyben részben elutasította a végrehajtás
felfüggesztése  iránti  kérelmet,  de  ebből  nem következik  az  ami  a  sajtóban  megjelent,  hogy  a
telepfelszámolást  fel  kellene függeszteni.  Az Egyenlő Bánásmód Hatóság a  Miskolcon született
bírósági  döntések  végrehajtását  nem  is  kívánta  felfüggeszteni,  de  ezt  jogilag  sem  tehetné.  A
Fővárosi Bíróság végzésében kifejezetten rögzítette, hogy a döntése a folyamatban lévő végrehajtási
eljárásokat nem érinti, tehát ezeket a város folytathatja tovább, és természetesen folytatni is fogja,
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hiszen 35.000 miskolci lakos társadalmi döntése is volt ez. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Felhívja  a  figyelmet  a  média  felelősségére.  Sajnos  Képviselő
Asszonyt is megtévesztette az, hogy az újságírók nem tájékozódnak eléggé és ebből félrevezető
hírek  születnek.  Ebben  az  esetben  kiemelkedő  a  média  felelőssége.  Képviselő  Asszonynak
hangsúlyozza,  hogy  tárgyalás  sem  történt,  így  ítélet  sem  születhetett,  az  Egyenlő  Bánásmód
Hatóság döntése végrehajtásának felfüggesztését nem engedélyezte a Fővárosi Bíróság. 

Dr. Kovács László: Köszönetet kíván mondani Singlár Zsoltnak két okból. A Bagolyvár átépítése
miatt  a  forgalmi  rend  megváltozott  és  lakossági  kérésre  megoldották  az  ottani  parkoló  autók
problémáját. A buszmegálló ideiglenes áthelyezése és a villamos közelsége miatti balesetveszélyes
helyzet szintén lakossági kérésre, napokon belül megoldódott.
A 2015. évi képviselői keretéből 2 millió forintot szánt arra, hogy az Ady Endre Művelődési Ház
előtti tér elhasználódott, balesetveszélyes és esztétikátlan térköveit kicseréljék. A tér Diósgyőr egyik
jelentős  köztere,  szimbolikus  jelentőségű.  Főépítész  Úrtól  kérdezi,  hogy  ezt  milyen  formában,
milyen stílusban kívánják majd megújítani és egyben szorgalmazza, hogy a jövő évi költségvetés
terhére a tér kapjon egy olyan burkolatot, amely hozzá és Diósgyőrhöz méltó. 
Lakossági  megkeresésre  jelzi,  bár  nem  saját  körzete,  hogy  a  kiliáni  benzinkút  melletti
villamosmegálló környéke balesetveszélyes,  a  közelmúltban két  olyan baleset  is  történt,  amikor
kisgyermek szaladt át  az úton.  A 30-as tábla ellenére úgy gondolja, hogy további intézkedések,
például egy jelzőlámpás kereszteződés kialakítása is indokolt lehetne. 

Deák-Bárdos Mihály: A Szabadság utca 2. szám alatt három család lakik, ezek közül az egyiknek
december hónapban lejár a bérleti szerződése. A lakók kérése az lenne, hogy ennek a családnak a
szerződését ne hosszabbítsák meg, mert a deviáns viselkedésükkel zavarják a lakóközösséget. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri a MIK szakembereit vizsgálják meg a problémát. 

Pakusza  Zoltán: Egy  hónapja  írt  levelet  a  MIK  Zrt.-nek  kérve,  hogy  a  körzetében  dolgozó
közmunkásoknak valamilyen ingatlant biztosítsanak, hiszen nem tudnak hol átöltözni, nincs mosdó,
esőben nem tudnak hova bemenni. Javaslatot is tett a volt polgárőr épületre. Sajnos nem kapott
választ. 
Másik probléma az orvosi rendelő, melynek felújítása a következő 5 éves tervben van benne, de a
közelmúltban  a  szennyvíz-elvezetési  problémák  miatt  az  épület  állapota  statikailag  is  romlott.
Szeretné, ha ezt a felújítást erre való tekintettel előre lehetne hozni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A Városgazda vezetőjét kéri,  hogy reagáljon a közmunkásokkal
kapcsolatos felvetésre. 

Dr. Schweickhardt Gyula: Képviselő úr a MIK Zrt.-nek küldte meg az említett levelet, így kéri,
hogy  ezt  neki  is  továbbítsák  és  akkor  vezérigazgató  úrral  egyeztetni  tudnak  a  probléma
megoldásáról. 

Szilágyi Szabolcs: Választókerületében két problémára hívja fel a figyelmet. A Felsőruzsin körút
14.  szám  előtti  lépcső  kiépítését  már  a  májusi  Közgyűlés  alkalmával  is  felvetette  közérdekű
témában. Akkor azt a választ kapta, hogy megvizsgálják, van-e rá pénze a városnak, amennyiben
van,  akkor  kiépítésre  kerül.  Azóta  azonban nem tájékoztatták  ezzel  kapcsolatban,  szeretne  erre
választ kapni, mert jön a rossz idő, és égetően fontos lenne a megépítése.
A Szentgyörgy  utca  8–10.  és  12-14.  számok  előtti  rész  parkosítása  kapcsán  a  Városgazdával
terepbejárást  tartottak még a nyár  folyamán.  Azóta viszont  a  parkosítási  munkálatok húzódnak.
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Tudomása szerint a költségkalkuláció elkészült, de azt a mai napig sem kapta meg. Kéri, hogy a
munka megvalósítása érdekében tegyék meg a szükséges lépéseket.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Menyhárt  osztályvezető urat kéri,  hogy a Felsőruzsin körút 14.
számmal kapcsolatosan holnap menjen ki a válasz.
Kéri a Hivatal osztályvezetőit és a tagvállalatok vezetőit, hogy a felmerült kérdéseket jegyezzék le,
mert máshogy nem tudnak rá válaszolni. Nem az első eset, hogy nemhogy pontos, de semmilyen
választ nem kapnak a képviselők a felmerült kérdéseikre. Kabinetvezető Úr a Hivatal működésével
kapcsolatban,  Vezérigazgató  Asszony pedig a  tagvállalatok működésénél  figyeljen  oda ezekre  a
válaszelmaradásokra.

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Panaszát kívánja elmondani, az Álmos utca 5. számú ingatlan előtt
kialakult parkolási anomáliát. 2011. évben kezdődött ez a gond, amit akkor Lévai Istvánnak jelzett,
hogy egy céges autó a járdán parkol, így leszorítja onnan a lakosokat az utcára. Az utcában van egy
buszmegálló, és ebből kifolyólag az egy nagyobb forgalmat lebonyolít. Hosszú időn át nem történt
semmi, 2012 nyarán Pfliegler alpolgármester úrral helyszíni bejáráson volt, aki szintén felszólította
Lévai urat, hogy tegyen valamit. Még egy év eltelt, amire egy vonalat felfestettek, hogy az autók
azon túl ne álljanak meg. Az ott parkoló cég még ezt sem tartotta be, azóta is a járdán parkol, a
lakókkal nem törődik. Több lakossági bejelentés is érkezett, a közösségi rendőrnek azt mondták a
helyszínen a cégtől, hogy megvették a várostól a járdát, azért parkolnak rajta. Megjegyzi, hogy ez
nem igaz. Később, egy másik ügyintéző megkereste, hogy mi a véleménye az ottani helyzetről, neki
is elmondta, annyit kér, hogy a járda szabad legyen és az autók ott parkoljanak, ahol az építési
engedély szerint  helyet  kaptak,  az  úttal  párhuzamosan.  Nemrégiben arra  járt,  és  látta,  hogy az
áldatlan helyzet felfestésre is került, így gyakorlatilag a lakók már hivatalosan is le vannak szorítva
az utcára. Elmondja, hogy a cég a havat nem takarítja el soha, az egyik nyugdíjas így lekényszerült
az útra, ahol megcsúszott, mentő vitte a kórházba. Gyalázatosnak nevezi ezt az állapotot. A lakók
fel  vannak  háborodva,  már  aláírást  gyűjtenek.  Kéri  a  Hivatalt,  hogy  vizsgálják  ki  az  esetet,
helyszínen győződjenek meg az esetről. Kéri az eredeti állapot helyreállítását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A Hivatal a Rendészettel közösen megvizsgálja a kérdést.

Gazdusné Pankucsi Katalin: Választókörzetében nagyon sok a zúzalékos út és ebben az évben
nem került mindegyik javításra. Egyre többen keresik meg azzal, hogy oldják meg a problémát,
mert lassan némelyik utcában már nem lehet közlekedni: Nádastó, Mély, Sás és Magashegyi útról
van szó többek között.
Elmondja, hogy ott, ahol korábban kézi erővel állították helyre a zúzalékos utat, az eső elmosta. Jön
a tél, egyre több lesz a csapadék – valamilyen formában –, és tartanak a lakosok attól, hogy tavaszra
nem fognak tudni közlekedni ezeken az utakon. Segítséget kér ez ügyben. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A Hivatal gazdasági lehetősége függvényében ezeknek az utaknak a
javítása  megtörténik.  A  szilárd  burkolattal  kapcsolatban  nem  tud  ígéretet  tenni,  annak  is
költségvonzata van, amit a lehetőségek függvényében lehet megoldani.

Dr. Simon Gábor: A Bagolyvár kapcsán több kérdése van. Az épületet megszerezte a város, néhány
évet váratott magára a felújítás. Örömteli hír volt, hogy már a Közgyűlésen beszéltek róla, hogy
megújul, új funkciókat kap. Még az akkori ülés előtt megkérdezte, hogy mi a véghatáridő, amire el
kell  készülnie  a  munkának.  A bizottsági  ülésen tájékoztatták arról,  hogy október  végére el  kell
készülnie, hiszen ez az előző uniós fejlesztési ciklus pénze, a pénz felhasználással pedig december
31-ig  el  kell  számolni.  Ezt  már  akkor  is  merész  vállalásnak  tartotta,  hogy 520  millió  forintot
ráköltenek  egy  épületre.  A  felújítás  helyett  azt  látták,  hogy  az  épületet  lebontották,  és  azt

11



kommunikálta  a  város,  hogy újra  fog  épülni.  Úgy gondolja,  hogy erre  a  Közgyűlés  nem adott
felhatalmazást.  Kérdése,  hogy  a  Közgyűlés  döntésével  ellentétben  ki  járult  hozzá  az  épület
elbontásához.  Az  elmúlt  Közgyűlés  előtti  bizottsági  ülésen  is  megkérdezte,  hogy  a  beruházás
mikorra készül  el,  és ugyanazt  a  választ  kapta,  majd néhány nappal  rá  lebontották az épületet.
Megismétli kérdéseit, hogy ki járult hozzá a bontáshoz, most is úgy látják-e, hogy október végig ez
újraépül, és hogy december 31-ig az uniós pénzzel el tudnak-e számolni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót Főépítész Úrnak.

Rostás László: Válaszában elmondja, hogy a Bagolyvár épülete szerkezetileg nem bírta volna el a
felújítást, műszakilag volt szükség a lebontására, amiről műszaki-naplói bejegyzés is készült. Az lett
volna a felelőtlenség, hogyha felújítás után egy külön szerkezeti megerősítéssel, köpenyezni kellett
volna a falakat.  Az építésnek is bele kell  férnie a határidőbe, ahogy a költségnek is, semmiféle
többlet és egyéb költséget nem számolhatnak el, a közbeszerzés során egy összegben vállalták a
felújítást. A Bagolyvár csak a költségvetés egy része, ehhez hozzátartozik annak a környezete, a
forgalmi rend átépítése, emelt szintű csomópont kialakítása informatikával együtt. A költségvetés és
a tervek is nyilvánosak, lehet látni belőle a műszaki tartalmat. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást

Barta Gábor: A Futó utcai ideiglenes buszmegálló kapcsán elmondja, hogy annak áthelyezésére
azért volt szükség, mert a Sütő János utca alkalmatlan a buszközlekedésre, a lakók jogos igénye,
hogy elkerüljön onnan a buszközlekedés. Az MVK dolgozói akceptálták a lakosok igényét, ezért
alakítottak ki ideiglenes megállóhelyet a Futó utcán, ami azonban rendkívül terhelt forgalommal.
Jelen pillanatban ez a megálló nincs megvédve gyalogátkelő hellyel, amire igény lenne. 
További lakossági igény, hogy amikor az ÉMÁSZ a gallyazást elvégzi, akkor záros határidőn belül
szállítsa  el  azokat  és  ne  mondja  azt,  hogy az  a  Városgazda  dolga,  mert  nem az,  az  ÉMÁSZ
vállalkozójának lenne a kötelessége azok elszállítása.
Tegnapi  fogadóórán tapasztalta,  hogy az emberek nem panaszkodni,  hanem hálálkodni  mentek.
Örömüket fejezték ki a Salkaházi Program és a Batyus Bál iránt. Lehet és kell tanulni az idősektől,
mert azt  adják vissza,  amit nyújtanak nekik.  Megértették a társaság összefogó és közösségépítő
üzenetét a rendezvénynek.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Menyhárt osztályvezető urat, hogy vizsgálja meg az említett
problémákat.

Dr. Tompa Sándor: Öt kérdéskört kíván felvetni.
Az elmúlt Közgyűlésen megfogalmazott kérdéseit a jegyzőkönyv – amely a honlapon fenn van – jól
adja vissza, azonban az azokra érkezett válasz nem arról szól. Kéri a Hivatalt, hogy az elhangzott
kérdésekre válaszoljanak.
Korábbi  levelében  azt  kérte,  hogy  ismerhessék  meg  Polgármester  Úr  és  Orbán  Viktor  között
tavasszal megkötött öt pontos megállapodást, mert szeretné látni.
Felveti,  az  elmúlt  napokban a sajtó  tele  volt  azzal,  hogy szabadságmegváltás  címén különböző
kifizetéseket kaptak a városok polgármesterei és Dr. Kriza Ákost is szóba hozták. Kérdése, hogy
mennyi pénzt vett fel Polgármester Úr szabadságmegváltás címén, tud-e arról számot adni, hogy
mennyit volt bent a Hivatalban, mennyi szabadságot vett ki.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszul elmondja, hogy egy forintot sem kapott. 
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Dr. Tompa Sándor: Kéri Polgármester Urat, hogyha befejezte kérdéseit, akkor válaszoljon rájuk. 
Kérdése, hogy láthat-e a közvélemény arról statisztikát, hogy Polgármester Úr mennyit dolgozott,
mennyit volt szabadságon és ténylegesen ezt milyen módon tudja igazolni. 
Következő  kérdése  kapcsolódik  Nagy-Korsa  képviselő  asszonyéhoz.  Az  Egyenlő  Bánásmód
Hatóság  egyrészt  a  jogsértő  állapot  megszüntetésére  szólította  fel  a  vezetést,  másrészt  egy
Intézkedési  Tervet  kért  december  31-ig.  Kérdése,  hogy kik  készítik  ezt  a  tervet  és  mikor  lesz
lehetősége a város közvéleményének a megismerésére. 
Az  elmúlt  Közgyűlésen  projektértékelési  tanácsnokot  iktattak  be,  választottak  meg.  Annak  a
határozatnak  az  egyik  pontja  arról  is  intézkedik,  hogy  a  polgármester  Projektértékelési
Munkacsoportot hoz létre. Kérdése, hogy ez megtörtént-e, megismerhetőek-e a csoport tagjai, és
milyen módon tudhatják meg, hogy milyen projekteket és hogyan értékelnek majd.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő Úr írásban fog választ kapni kérdéseire.

Eperjesi Erika: Egy levelet tolmácsol Polgármester Úr felé, melyet egy Kinizsi utcai nyugdíjas
hölgy  írt,  amiben  köszönetet  mond  a  Salkaházi  Program  keretein  belül  nyújtott  támogatásért.
Nagyon sokan keresik meg és fejezik ki hálájukat a nyugdíjasok Polgármester Úr és a városvezetés
felé.

Badány Lajos: A vagyonrendelet  módosításával  érintett  Győri  kapui  telek  átminősítése,  illetve
hosszú távú értékesítésével kapcsolatban – a lakosok megnyugtatása érdekében – kérdezi, hogy mi
az Önkormányzat célja ezzel a telekkel, kinek a részére szeretne értékesíteni. Elmondja, hogy a
lakosok számára nem mellékes, hogy milyen jellegű tevékenység fog folyni a területen.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tudomása szerint a szomszédos telken nincs lakóépület. 

Badány Lajos: Térképen megnézte és három tízemeletes toronyház van a szomszédos telken.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Azok  jelentősen  távolabb  esnek  a  telektől.  Elmondja,  hogy
sporttevékenység céljából adják el a felépítmény, ahol egy jelentős állagjavítás történik majd, a Hell
Miskolci  Judo  Club  kérte,  akiket  a  szövetség  támogat,  a  megfelelő  működés  érdekében  a
fejlesztések ott történnek majd. Gercsák Szabina nevelőklubja, és az ő eredményei alapján kapnak
egy jelentős támogatást a szövetségtől ahhoz, hogy felújítsák az épületet, ezért történik meg annak a
törzsvagyonból való kivonása. A földterületet nem adják el, az továbbra is városi tulajdon marad,
csak az építményt.

Fodor  Zoltán: Két  dologról  kíván  beszámolni.  Hét  évvel  ezelőtt  szervezte  meg  először  a
Várostörténeti Vetélkedőt, melyben két nagy segítsége volt, az egyik Dobrossy tanár úr, aki az idén
elhunyt. Az összes kérdést a gyermekek részére ő írta, valamint a MIKOM munkatársai segítették
egy emberként a munkáját. Köszönetét ezúton is kifejezi. Ezt a vetélkedőt tovább kívánja folytatni.
Dobrossy úr  munkásságának  kíván  emléket  állítani  a  következő  vetélkedőn.  Fontosnak tartja  a
gyermekek  motiválását,  így  aki  az  1.  helyezést  eléri,  Brüsszelbe  utazhat.  Ebben  a  szellemben
kívánja tovább végezni munkáját.
Évek óta szervez szárazelem-gyűjtést az általános és középiskolások körében. Összességében több
mint  40  ezer  kilót  gyűjtöttek,  idén  3800  kilót.  Nagyon  nagy  segítséget  nyújt  a  MiReHuKöz
igazgatója,  de  sokan  támogatják  ezt  a  gyűjtést.  Szintén  tovább  kívánja  szervezni  a  programot.
Kiemeli csakugyan a gyermekek motivációját, értékes ajándékokat, műszaki cikkeket kapnak.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást az elvégzett munkáról.
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Dr. Nehéz Károly: A tapolcai és görömbölyi lakosok keresték meg, tolmácsolja a MiReHuKöz
részére, hogy a zöldhulladék elszállítását hosszabbítsák meg, ne csak október 31-ig tartson, mert
még alig hullottak le a fákról a levelek.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  hogy  Képviselő  Úr  írásban  kapjon  választ  a  megoldási
lehetőségek megvizsgálását követően. 

Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik.

2. napirend: Javaslat az idegenforgalmi adóról szóló rendelet megalkotására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy  rendelettervezetről kell dönteniük,
melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás mellett
megalkotta  a  26/2015.  önkormányzati  rendeletét az
idegenforgalmi adóról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

3. napirend: Javaslat közterületek elnevezésére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés 22 igen, 1 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett
az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot  elfogadta,  és
meghozta a 

VIII-125/271.580/2015. sz. határozatot

Tárgy: Közterületek elnevezése

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat
közterületek elnevezésére” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc- Szirma területén
található, Miskolc 49440 helyrajzi számú területnek az Apostol Bertalan tér elnevezést adja.
(PIR szám 3521)

2.  a.) A Közgyűlés a Miskolc – Görömböly területén lévő Miskolc, 62500, 62575 helyrajzi
számú és a Miskolc, 62672 helyrajzi számú területnek a Tarcsa dűlő elnevezést adja. (PIR
szám 3516)
b.)  A Közgyűlés  a  Miskolc  –  Bábonyibérc  területén  lévő,  Miskolc  890 helyrajzi  számú
területnek a Bábonyi bérc alsósor elnevezést adja. (PIR szám 3525)
c.)  A Közgyűlés  a  Miskolc  –  Pingyom  területén  lévő,  Miskolc  63868  helyrajzi  számú
területnek a Vadász dűlő elnevezést adja (PIR szám 3516)

Felelős:  polgármester
Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet
Közreműködik:  Hatósági Kabinet

 Gazdálkodási Kabinet
Határidő:  azonnal
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4. napirend: Javaslat  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  előadó-művészeti
nonprofit  gazdasági  társaságai  közötti  fenntartói  megállapodások
meghosszabbítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint  három  határozati  javaslatról kell
dönteniük.
Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról.

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett
az előterjesztés szerinti első határozati javaslatot elfogadta, és
meghozta a 

VIII-126/271.581/2015. sz. határozatot

Tárgy:  a  Miskolci  Nemzeti  Színház  Nonprofit  Kft.-vel  megkötött  fenntartói  megállapodás
meghosszabbításának jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  előadó-művészeti  nonprofit  gazdasági  társaságai
közötti  fenntartói  megállapodások  meghosszabbítása”  című  előterjesztést,  és  az  alábbi
határozatot hozza:

1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az előadó-művészeti szervezetek
támogatásáról  és  sajátos  foglalkoztatási  szabályairól  szóló  2008.  évi  XCIX.  törvény  16.  §  (2)
bekezdése alapján jelen határozat 1. számú melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja a Miskolci
Nemzeti Színház Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társasággal megkötött Fenntartói Megállapodás
módosításáról szóló szerződést, valamint jóváhagyja a jelen határozat 2. számú melléklete szerint az
egységes szerkezetű fenntartói megállapodást.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet
Közreműködik:  Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft.
Határidő:  azonnal

2./  A Közgyűlés  felkéri  a  Polgármestert,  hogy  az  1./  pontban  foglalt  fenntartói  megállapodás
módosítását és az egységes szerkezetű fenntartói megállapodást az Önkormányzat képviseletében
kösse meg és gondoskodjon a megállapodás előadó-művészeti államigazgatási szerv részére történő
megküldéséről.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet
Határidő:  2015. október 31.

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak  a második határozati  javaslatról,  melyhez
módosító indítványt nyújtott be.
Kéri, először döntsenek a módosító indítványról.
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A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett a
módosító indítványt elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most szavaznak  a teljes határozati  javaslatról,  figyelemmel a
módosító indítvány kapcsán hozott döntésre.

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett
az  előterjesztés  szerinti  második  határozati  javaslatot
elfogadta  –  a  módosító  indítvány  kapcsán  hozott  döntésre
figyelemmel –, és meghozta a 

VIII-127/271.581/2015. sz. határozatot

Tárgy: a Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft.-vel megkötött fenntartói megállapodás
meghosszabbításának jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  előadó-művészeti  nonprofit  gazdasági  társaságai
közötti  fenntartói  megállapodások  meghosszabbítására”  című  előterjesztést,  és  az  alábbi
határozatot hozza:

1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az előadó-művészeti szervezetek
támogatásáról  és  sajátos  foglalkoztatási  szabályairól  szóló  2008.  évi  XCIX.  törvény  16.  §  (2)
bekezdése alapján jelen határozat 1. számú melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja  a  Miskolci
Szimfonikus  Zenekar  Nonprofit  Korlátolt  Felelősségű  Társasággal  megkötött  Fenntartói
Megállapodás  módosításáról  szóló  szerződést,  valamint  jóváhagyja  a  jelen  határozat  2.  számú
melléklete szerint az egységes szerkezetű fenntartói megállapodást.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet
Közreműködik:  Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft.
Határidő:  azonnal

2./  A Közgyűlés  felkéri  a  Polgármestert,  hogy az  1./  pontban  foglalt  Fenntartói  Megállapodás
módosítását és az egységes szerkezetű fenntartói megállapodást az Önkormányzat képviseletében
kösse meg és gondoskodjon a megállapodás előadó-művészeti államigazgatási szerv részére történő
megküldéséről.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet
Határidő:  2015. október 31.

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a harmadik határozati javaslatról.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett
az  előterjesztés  szerinti  harmadik  határozati  javaslatot
elfogadta, és meghozta a 
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VIII-128/271.581/2015. sz. határozatot

Tárgy: a Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit Kft.-vel megkötött fenntartói megállapodás
meghosszabbításának jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc a
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  előadó-művészeti  nonprofit  gazdasági  társaságai
közötti  fenntartói  megállapodások  meghosszabbítására  című  előterjesztést,  és  az  alábbi
határozatot hozza:

1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az előadó-művészeti szervezetek
támogatásáról  és  sajátos  foglalkoztatási  szabályairól  szóló  2008.  évi  XCIX.  törvény  16.  §  (2)
bekezdése alapján jelen határozat 1. számú melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja a Miskolci
Csodamalom  Bábszínház  Nonprofit  Korlátolt  Felelősségű  Társasággal  megkötött  Fenntartói
Megállapodás  módosításáról  szóló  szerződést,  valamint  jóváhagyja  a  jelen  határozat  2.  számú
melléklete szerint az egységes szerkezetű fenntartói megállapodást.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet
Közreműködik:  Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit Kft.
Határidő:  azonnal

2./  A Közgyűlés  felkéri  a  Polgármestert,  hogy az  1./  pontban  foglalt  Fenntartói  Megállapodás
módosítását és az egységes szerkezetű fenntartói megállapodást az Önkormányzat képviseletében
kösse meg és gondoskodjon a megállapodás előadó-művészeti államigazgatási szerv részére történő
megküldéséről.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet
Határidő:  2015. október 31.

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Bejelenti,  hogy  a sürgősségi  napirendekről  történő  szavazás
következik.

1. sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról
szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy  rendelettervezetről kell dönteniük,
melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 20 igen, 2 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett
megalkotta  a  27/2015.  önkormányzati  rendeletét az
Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló
40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/
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2. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Miskolci  Szakképzési  Centrum létrejöttével  kapcsolatos
vagyonjogi döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás mellett
az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot  elfogadta,  és
meghozta a 

VIII-129/271.594/2015. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolci Szakképzési Centrummal vagyonkezelési és használati szerződés megkötésének,
a  Klebelsberg  Intézményfenntartó  Központtal  vagyonkezelési  szerződés  és  használati  szerződés
módosításának,  valamint  a  Miskolci  Felnőttképző  Központ  Közhasznú  Nonprofit  Kft.  részére
használati jog alapításának jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci
Szakképzési  Centrum  létrejöttével  kapcsolatos  vagyonjogi  döntések  meghozatalára”  című
előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  jóváhagyja  a  Klebelsberg
Intézményfenntartó Központ és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata között 2013.
április  29.  napján a  szakképző-  és  szakiskolák  működéséhez szükséges  ingatlan és  ingó
vagyon tárgyában létrejött vagyonkezelési szerződés módosítását arra vonatkozóan, hogy a
Klebelsberg Intézményfenntartó Központ vagyonkezelői joga 2015. július 1. napjától csak a
Miskolci  Bartók  Béla  Zeneművészeti  Szakközépiskola  működéséhez  szükséges  ingó
vagyonelemekre terjed ki. 

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  jóváhagyja  a  Klebelsberg
Intézményfenntartó Központ és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata között 2013.
április 29. napján az alapfokú oktatási intézmények, általános iskolák és középfokú oktatási 
intézmények  közül  a  gimnáziumok  működéséhez  szükséges  ingatlan  és  ingó  vagyonra
vonatkozóan  létrejött  használati  szerződés  módosítását  arra  vonatkozóan,  hogy  a
Klebelsberg  Intézményfenntartó  Központ  használati  joga  2015.  június  30.  napján  a
Diósgyőr-Vasgyári Szakképző Iskola és Kollégium kollégiumi épületére - amely a Miskolc
23470/1 hrsz.-on, természetben Miskolc, Téglagyár u. 1. szám alatt található -, valamint a
Miskolci Szemere Bertalan Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium kollégiumi épületére
- amely a Miskolc 40023/2 hrsz.-ú, természetben Miskolc, Ifjúság útja 16-20. szám alatt
található -, mint ingatlanokra, valamint az épületekben található ingóságokra vonatkozóan
megszűnt. 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a szakképzésről szóló 2011.
évi  CLXXXVII.  törvény  92/B.  §  (4)  bekezdése  értelmében  2015.  július  1.  napjától
vagyonkezelésbe  átadja  a  Miskolci  Szakképzési  Centrumnak  a  határozati  javaslat  1.
mellékletét képező kimutatásban szereplő ingatlanokat és azok működéséhez szükséges ingó
vagyonelemeket  azzal,  hogy  a  Miskolci  Szakképzési  Centrum vagyonkezelői  joga  nem
terjed ki a Miskolc 4251 hrsz.-ú, természetben Miskolc Soltész Nagy Kálmán utca 10. szám
alatti ingatlan azon ingatlanrészére, amelyre vonatkozóan az Önkormányzat és a Miskolci
Felnőttképző  Központ  Nonprofit  Kft.  között  használati  szerződés  áll  fenn,  továbbá  a
Miskolci  Szakképzési  Centrum  köteles  biztosítani  a  Miskolci  Felnőttképző  Központ
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Nonprofit Kft. részére a közös udvar térítésmentes használatát.

4. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  2015.  július  1.  napjától
térítésmentesen átadja a Miskolci Szakképzési Centrumnak a Diósgyőr-Vasgyári Szakképző
Iskola  és  Kollégium  kollégiumi  épületének  -  amely  a  Miskolc  23470/1  hrsz.-on,
természetben Miskolc, Téglagyár u. 1. szám alatt található -, valamint a Miskolci Szemere
Bertalan  Szakközépiskola,  Szakiskola  és  Kollégium  kollégiumi  épületének  -  amely  a
Miskolc 40023/2 hrsz.-ú, természetben Miskolc, Ifjúság útja 16-20. szám alatt található -,
valamint az épületekben található ingóságok használatának jogát.

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert
a határozat 3-4. pontja szerinti vagyonkezelési, használati szerződések, valamint a határozat
1-2.  pontja  szerinti  a  szerződésmódosítások  jelen  határozat  keretei  közötti  szövegének
megállapítására, azok aláírására és a kapcsolódó intézkedések megtételére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik:   Polgármesteri Kabinet
Határidő:  2015. október 31.

6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja, hogy a Miskolci
Felnőttképző Központ  Közhasznú Nonprofit  Kft.  és  az  Önkormányzat  között  a  Miskolc
4251 hrsz.-ú,  természetben Miskolc,  Soltész Nagy Kálmán utca  10.  szám alatti  ingatlan
1456  m2 alapterületű  épületrészének  használatára  vonatkozó  szerződés  kerüljön
kiegészítésre  azzal,  hogy  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  a  Miskolci
Felnőttképző  Központ  Közhasznú  Nonprofit  Kft.  javára  2015.  október  15.  napjától
határozatlan  időre,  a  használati  szerződésben  meghatározott  közfeladat  ellátása  céljából,
térítésmentesen,  a  használt  ingatlanrészre  használat  jogát  alapít  és  hozzájárul  annak
ingatlan-nyilvántartásba  történő  bejegyzéséhez.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert a használati szerződés jelen
határozat  keretei  közötti  kiegészítő  szövegének  megállapítására,  annak  aláírására  és  a
kapcsolódó intézkedések megtételére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik:  Polgármesteri Kabinet
Határidő:  2015. október 31.

4. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Kék Vonal  Gyermekkrízis  Alapítvánnyal  kedvezményes
bérleti  szerződés  megszüntetésére  és  a  Tiszáninneni  Református
Egyházkerülettel kedvezményes bérleti szerződés megkötésére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás mellett
az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot  elfogadta,  és
meghozta a 

19



VIII-130/271.596/2015. sz. határozatot

Tárgy: a  Kék  Vonal  Gyermekkrízis  Alapítvánnyal  kedvezményes  bérleti  szerződés
megszüntetése  és  a  Tiszáninneni  Református  Egyházkerülettel  kedvezményes  bérleti
szerződés megkötése

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a  Kék
Vonal  Gyermekkrízis  Alapítvánnyal  kedvezményes  bérleti  szerződés  megszüntetésére  és  a
Tiszáninneni  Református  Egyházkerülettel  kedvezményes  bérleti  szerződés  megkötésére”
című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  hozzájárul  ahhoz,  hogy
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  a  Tiszáninneni  Református  Egyházkerület  részére
határozatlan időre bérbe adja a Miskolc, 40026/30 hrsz. alatt nyilvántartott, természetben a Miskolc,
Testvérvárosok  u.  15.  sz.  alatt  található  212  m2 alapterületű  ingatlant  88.470,-Ft/hó+Áfa
kedvezményes bérleti díj ellenében, amely díj minden évben a Központi Statisztikai Hivatal által a
honlapján közzétett előző évi éves fogyasztói árindex mértékével megegyező mértékben emelkedik.
A helyiséghasználattal  kapcsolatban  felmerült  költségeket  (rezsi,  karbantartási-felújítási  költség
stb.) a helyiség bérlője viseli.

2.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a MIK Zrt.-t a
jelenlegi bérlővel a bérleti jogviszony közös megegyezéssel történő megszüntetésére, majd az ezt
követő naptól a Tiszáninneni Református Egyházkerülettel a bérleti szerződés megkötésének teljes
körű lebonyolítására hat havi rendes felmondási idő kikötése mellett, valamint az általános forgalmi
adóról szóló 2007. évi CXXVII. törvény (a továbbiakban: Áfa tv.) 259. § 9/A. pont c) alpontja
szerinti okirat beszerzésére, tekintettel arra, hogy a kedvezményes bérleti díj az Áfa tv. 14. § (3)
bekezdése alapján közcélú adományként kerül biztosításra az Egyházkerület részére.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: MIK Zrt.
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet

Gazdálkodási Kabinet
Határidő: a  jelenleg  fennálló  bérleti  szerződés  szerinti  határidők

betartására figyelemmel haladéktalanul

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a mai munkájukat befejezték.
Tájékoztatja  képviselőtársait,  hogy a  Közgyűlés  következő rendes  ülésére  előreláthatólag 2015.
november 19. napján kerül sor.

Megköszöni mindenki munkáját, az ülést 09 óra 10 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester
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